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Město Pohořelice 
Zápis 

z XII. zasedání zastupitelstva města, konaného dne 22.6.2016 

 

Účast zastupitelů: 13 při zahájení, 13 celkem     

Počet přítomných občanů: viz prezenční listina    

Zahájení: 16:00 hodin 

 
  

ad 1) Zahájení                     

 

Zasedání zastupitelstva města Pohořelice (dále jen ZM) svolal, zahájil a řídil starosta města 

Ing. Josef Svoboda. Přivítal přítomné zastupitele a občany. Starosta seznámil přítomné 

s programem zasedání. O návrhu programu nechal hlasovat.   

 

Usnesení č. 1/XII/16: ZM schvaluje program zasedání:      

1. Zahájení 

2. Určení členů volební komise, zapisovatele a ověřovatelů zápisu 

3. Závěrečný účet a závěrka města za rok 2015 

4. Darovací smlouva  

5. Rozpočtové opatření města č. 5/2016 

6. Prodej bytu Znojemská 1099/6  

7. Žádosti 

- odprodej pozemku části p. č. 2462 v k.ú. Pohořelice nad Jihlavou 

- odprodej pozemku části p. č. 850/5 v k. ú. Pohořelice nad Jihlavou  

- odkup pozemků p. č. 2884 a 2887 v k. ú. Smolín 

- záměr odprodeje pozemku p. č. 1643/1 a 1643/3 v k. ú. Pohořelice nad Jihlavou 

8. Různé  
- prodej pozemků a DPH 

- vyřazení majetku – projekty a stavby 

- smlouva o realizaci stavby na majetku Povodí Moravy, s.p. 

- nájemní smlouvy a smlouva o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti 

- smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene – služebnosti 

- indikativní nabídka vybraných služeb Komerční banky a.s. 

- daň z nemovitých věcí a poplatek za komunální odpad 

- návrh minimální sítě sociálních služeb v ORP Pohořelice 2017  

9. Interpelace členů ZM 

10. Diskuse občanů 

11. Závěr 

 

Výsledek hlasování: 13  pro - schváleno 
 

 

ad 2) Určení členů volební komise, zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
 

Usnesení č. 2/XII/16: ZM jmenovalo do volební komise zastupitele F. Beneše, B. Hájka a P. 

Rybeckého. ZM určilo za ověřovatele zápisu zastupitelku I. Šťastnou a H. Kloudovou, DiS. 

ZM vzalo na vědomí určení zapisovatele Mgr. Renatu Babčanovou.    

Výsledek hlasování:  13 pro - schváleno 
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Ověřovatelé minulého zápisu ze zasedání ZM zastupitelka I. Šťastná a B. Hájek shodně 

uvedly, že zápis četli a neměli k němu žádné připomínky. 

 

 

ad 3) Závěrečný účet a závěrka města za rok 2015 

 

Úvodní slovo k předloženému materiálu měl místostarosta Bc. Novák, DiS. Ke zprávě 

auditora podal bližší vysvětlení. 

 

Ing. Nipprt přednesl stanovisko finančního výboru k závěrečnému účtu. Výbor doporučil 

závěrečný účet schválit. 

 

Usnesení č. 3/XII/16:ZM schvaluje závěrečný účet města a účetní závěrku města Pohořelice 

za rok 2015 a vyjadřuje souhlas s celoročním hospodařením města, a to bez výhrad. 

Výsledek hlasování: 13 pro - schváleno 

 

ad 4) Darovací smlouva 
 

Starosta v úvodu řekl, že se jedná o finanční dar pro Farnost Pohořelice - dobrovolné vstupné 

vybrané na Slavnostech města a Noci kostelů - Pavel Šporcl v kostele.   

 

Diskuse: 

Zastupitel Jančák – kdo platil pana Šporcla (město + dotace JMK). Farnost již dotace od 

města dostala, a proto navrhl tuto částku rozdělit mezi děti, které jsou zdravotně 

znevýhodněné a sbírají se na ně víčka. Trval na hlasování o jeho protinávrhu. 

 

Zastupitelka Kloudová, DiS. – pokud se každoročně vybírá dobrovolné vstupné v kostele, 

vždy zůstává farnosti. 

Ing. Nipprt – nebrání se dát na děti, ale pokud šli lidé na koncert do kostela, tak vědomě 

přispívali na kostel, proto trvá na původním návrhu usnesení.  

 

Starosta nechal hlasovat o protinávrhu zastupitele Jančáka. 

Výsledek hlasování: 3 pro, 7 proti, 3 se zdrželi – nebylo přijato usneseni.  

 

Návrh usnesení č. XII/16: ZM schvaluje darovací smlouvu – finanční dar ve výši 20 218 Kč 

z výtěžku dobrovolného vstupného ze Slavností města Římskokatolické farnosti Pohořelice.   

Výsledek hlasování: 8 pro, 1 proti, 4 se zdrželi – nebylo přijato usnesení.  

 

 

ad 5) Rozpočtové opatření č. 5/2016 
 

Místostarosta Bc. Novák, DiS., upozornil na doplněnou změnu v rozpočtovém opatření, která 

se týká rekonstrukce bývalého hotelu Pfann. Pro možné získání dotace na opravu objektu 

Pfann z programu „ITI“ pro Brněnskou aglomeraci je nutné připravit projektovou 

dokumentaci a letos podat žádost o dotaci. Na tyto činnosti je třeba vyčlenit finanční 

prostředky. Jednotlivé přesuny financí v rámci položek rozpočtu města, které bylo nutné 

upravit v návaznosti na podání žádosti o dotaci na opravu Pfannu, podrobně vysvětlil. Poté 

pokračoval s dalšími změnami v rozpočtovém opatření.   
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Ing. Nipprt sdělil stanovisko finančního výboru. Výbor doporučil oddělit do budoucna  

položku základní škola a sportovní hala, a rozpočtové opatření přijmout.  

 

Diskuse: 

Zastupitel Jančák – dotaz, jak jsou rozděleny v rozpočtovém opatření příjmy z dotací 

(vysvětlení podal místostarosta). Vrátil se k rozpočtovému opatření za rok 2015, když se např. 

nedělala plánovaná křižovatka za 35 mil Kč., na co tyto prostředky byly použity. Kolik 

vlastně město skutečně profinancovalo. Pokud z nějakého řádku zbudou peníze, měly by se 

v dalším roce použít na něco jiného a mělo by to být z toho rozpočtového opatření patrné, 

kam se přesunuly.    

Místostarosta vysvětlil, jak funguje rozpočet města, jak se tvoří a z čeho se skládá, jak se 

přesouvají příjmy a výdaje.   

Zastupitel Jančák – žádný z přítomných zastupitelů nediskutoval o závěrečném účtu, neboť 

většina není schopna tento materiál pochopit. Jde mu o srozumitelnost dokumentu. Podle jeho 

názoru je tento rozpočet pro účetní a odborníky, ne pro  něj jako pro laika.  

Místostarosta upozornil pana Jančáka, že zastupitel je podle zákona (Nový občanský zákoník) 

odborníkem a nemůže se vymlouvat, že tomu nerozumí. Rozpočet se tvoří podle vyhlášky o 

rozpočtové skladbě, to si nikdo na MěÚ nevymyslel. Hospodaření města není jen o rozpočtu. 

Dál se snažil vysvětlit danou problematiku.  

Starosta – je možné nabídnout vysvětlení od správce rozpočtu. 

Zastupitel Jančák – chtěl vědět, kolik peněz se nyní v příjmech celkem přidalo.  

Místostarosta uvedl, že částky jsou uvedeny na konci rozpočtového opatření, je to částka 

4 334 800,-; stejná částka je také ve výdajích. Vždy musí být rozpočet vyrovnaný, tj. roven 

nule (příjmy – výdaje + financování = 0).  

Starosta také popsal fungování rozpočtu a jeho tvorbu. 

 

Usnesení č. 4/XII/16: ZM schvaluje rozpočtové opatření města č. 5/2016 dle předloženého a 

doplněného návrhu o tyto změny: § 3111, p. 5171, org. 304 mínus 40 000,-; §  3322, p. 6119 

org. 527 plus 40 000,-; § 3322, p. 5223, org. 400 mínus 20 300,-; § 6409, p. 6901, org. 720 

plus 20 300,-.  

Výsledek hlasování: 11 pro, 2 se zdrželi 

 

 

ad 6) Prodej bytu Znojemská 1099/6   
 

Místostarosta Bc. Novák v úvodu seznámil zastupitele, jak byla nabídka bytu prezentována, jak 

probíhaly prohlídky bytů se zájemci. Dále uvedl, že byla doručena pouze jedna cenová nabídka. 

Poté přistoupilo ZM k samotnému prodeji bytu. Zápis o průběhu prodeje bytu tvoří samostatnou 

přílohu tohoto zápisu. 

 

Usnesení č. 5/XII/16: ZM schvaluje převod užívacích práv k bytu s právem budoucí koupě 

bytové jednotky č. 1099/6 o velikosti podlahové plochy s příslušenstvím 28,45 m2, byt 1+kk 

nacházející se ve II. nadzemním podlaží budovy č. p. 1099 (ul. Znojemská), nacházející se 

na pozemku p.č. 387/4, k této bytové jednotce náležející ideální podíl na společných částech 

budovy ve výši 2845/79595 a ideální podíl ve výši 2845/79595 na pozemku p.č. 387/4, k.ú. 

Pohořelice nad Jihlavou, obec Pohořelice za cenu 701.050,- Kč paní …, …, Pohořelice. 

K převodu bytové jednotky do vlastnictví paní … dojde po uplynutí vázací doby, dané 

podmínkami dotace, a to v průběhu roku 2020. Převodu bytové jednotky do vlastnictví bude 
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předcházet doplacení kupní ceny ve výši 1 Kč. Záměr prodeje byl zveřejněn od 23.3. do 

22.6.2016. 

Výsledek hlasování: 13 pro - schváleno 
 

Starosta, na základě požadavku zastupitele Jančáka, pozval do ZM Ing. Dvořáka, vedoucího 

kanceláře investic a údržby města a předal mu slovo.  Ing. Dvořák informoval o probíhajících 

investičních akcích města: oprava zdravotního střediska, rekonstrukce vstupních prostor 

sportovní haly, rekonstrukce nebytových prostor Šumická a Vídeňská - prostory MÚ, budovy 

B (poskytnutí náhradních prostor pro zdravotníky). V letošním roce ještě proběhne realizace 

dětského dopravního hřiště – I. etapa, přípojky na inženýrské sítě ve Staré Obci.  

Starosta doplnil, že se připravuje úprava výjezdu z průmyslové zóny. Ing. Kohútová 

z regionálního rozvoje upřesnila, v jaké fázi je výběrové řízení na tuto akci. 

 

Zastupitelka Kloudová, DiS. – bylo přislíbeno, že se zastupitelům sdělí, kdy probíhají 

kontrolní dny na těchto stavbách. 

Ing. Kohútová – každé pondělí probíhá KD na SVČ Dlouhá, náhradní prostory pro lékaře na 

ul. Šumická, úterý Vídeňská 699, příp. operativně, dle potřeby.  

Starosta přislíbil, že Ing. Dvořák zašle seznam kontrolních dnů paní Mgr. Babčanové, která je 

přepošle zastupitelům. 

Pan … se dotázal na dotaci na sběrné nádoby. Ing. Kohútová uvedla, že město již obdrželo 

oznámení o schválení dotace. Na dotaz vysvětlila další postup a distribuci sběrných nádob do 

domácností. 

Paní … se zeptala na označení sběrných nádob, aby bylo poznat, komu patří. 

Šťastná – kdy bude realizován přesun lékařů do náhradních prostor (Ing. Kohútová – v měsíci 

září 2016). 

 

Starosta požádal s ohledem na přítomnost pracovníků investic o předřazení bodu Vyřazení 

majetku - projekty a stavby. 

Místostarosta vysvětlil důvody, které vedly k navržení na jejich vyřazení z majetku města. 

 

Usnesení č. 6/XII/16: ZM schvaluje vyřazení majetku města uvedeného v příloze „Návrh na 

vyřazení ze dne 7.6.2016“. 

Výsledek hlasování: 13 pro - schváleno 

 

 

ad 7) Žádosti 

 

Zastupitelstvo projednalo 4 žádosti majetkového charakteru, o kterých hlasovalo formou 

tajného hlasování. Sumarizační listina s výsledky hlasování a hlasovací lístky jsou přílohou 

tohoto zápisu. 

 

1. Žádost manželů …, …, Pohořelice o odprodej části pozemku p. č. 2462 v k. ú. Pohořelice 

nad Jihlavou o výměře cca 40 m
2
. 

Usnesení 7/XII/16: ZM schvaluje odprodej části pozemku p. č. 2462 v k. ú. Pohořelice 

nad Jihlavou o výměře cca 40 m
2
 za cenu „dokup“ 200 Kč/m

2
 bez DPH manželům …, 

…, Pohořelice. Přesná výměra bude určena geometrickým plánem, jehož zpracování 

uhradí žadatel. Záměr prodeje byl zveřejněn od 17.5. do 2.6.2016. 

Výsledek hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 zdržel se - schváleno 
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2. Žádost …, …, Pohořelice o odprodej části pozemku p.č. 850/5 v k. ú. Pohořelice nad 

Jihlavou o výměře cca 10 m
2
.  

Usnesení č. 8/XII/16: ZM schvaluje odprodej části pozemku p.č. 850/5 v k. ú. Pohořelice 

nad Jihlavou o výměře cca 10 m
2
 panu …, …, Pohořelice za cenu „dokup“ 200 Kč/m

2
 

bez DPH.  Záměr prodeje byl zveřejněn od 21.4. do 8.5.2016. 

 

Výsledek hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 zdržel se - schváleno 

 

3. Pozemky pro motocross v k.ú. Smolín 

Diskuse k odkupu pozemku:  

Zastupitelka Šťastná – nechápala, proč by město mělo kupovat pozemek nějakému 

sdružení motorkářů, požádala o vysvětlení. 

Místostarosta – v letech 2010-2011 mu ZM uložilo jednat s firmou Q-Power (dříve 

Thermosevis-recyklace) o využití pozemků pro motokros. Stejně tak schválilo i využití 

pozemků za parkem pro bike hřiště, které se již podařilo zbudovat z rozpočtu města.  

Zastupitel Jančák – jak daleko jsou pozemky od obytné zóny. Co víme o těch 

motokrosařích. Proč si nepožádají o pronájem pozemku přímo od pana …. Navrhl odložit 

odkup do doby, než se představí zástupce motokrosařů a vysvětlí ZM, o co jim jde.  

Místostarosta uvedl, že se zástupci OS motokros jedná již 10 let o vhodném prostoru pro 

jejich ježdění. Jeho cílem je, aby se lidem ve městě žilo dobře a vytvářel jim k tomu 

podmínky. Není tu proto, aby peníze bezcílně šetřil. Uvedl, že chodník se má budovat 

tam, kde lidé vyšlapali pěšinu. Stejně tak na tomto pozemku motorkáři jezdí již mnoho let, 

proto je vhodné pozemek pro tyto účely odkoupit. 

Starosta – vždy tady bude část občanů, kteří se budou motokrosem zabývat, v budoucnu 

třeba nebude možné těmto lidem nabídnout jiný pozemek. 

Zastupitel Jančák – jde mu o efektivnost tohoto odkupu. Podporuje spolky, kde jsou i děti. 

Ale jenom dospělé podporovat nechce. Dále se zeptal, zda nebude potřeba dalších 

povolení apod. 

Radní Saitl – ti, kteří dnes jezdí na freestylových kolech, vyrostou a někteří mohou  

pokračovat ve Freestyle motokrosu. Věk se posouvá, tak to je. Řekl, že všichni zastupitelé 

měli ve svých volebních programech podporu volnočasových aktivit a sportu. Proto se 

domnívá, že by měl být návrh schválen. 

Návrh usnesení č. XII/16: ZM schvaluje odkup pozemků p. č. 2884 a 2887 v k.ú. Smolín o 

celkové výměře 15.133 m
2
 od …, …, Pohořelice za cenu 200.000 Kč. 

Výsledek hlasování: 10 pro, 2 proti, 1 zdržel se – nebylo přijato žádné usnesení. 

 

4. Žádost manželů …, …, Pohořelice o odprodej pozemků p. č. 1643/1 a 1643/3 v k. ú. 

Pohořelice nad Jihlavou.  

Návrh usnesení č. XII/16: ZM nedoporučuje záměr odprodeje pozemků p. č. 1643/1 a 

1643/3 v k. ú. Pohořelice nad Jihlavou.   

Výsledek hlasování: 8 pro, 3 proti, 2 zdržel se – nebylo přijato žádné usnesení. 

 

(odešel Mgr. Pavlů, 18:23, počet členů 12) 

 

 

ad 8) Různé 
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a) Pozemky a DPH 

Vysvětlení k předloženému materiálu podal místostarosta Bc. Novák, DiS. Informoval 

také o novelizaci zákona o obcích od 1.7.2016, která se dotkne pravomocí zastupitelstva 

ohledně schvalování věcných břemen, služebností, pachtů apod. 

Radní Saitl – rada města navrhuje vzít jako konečnou cenu, tedy cenu včetně DPH tu, 

která byla jednotlivým zájemcům schválena. Dříve schválené odprodeje pozemků chápali 

vždy kupující jako cenu konečnou. Následné navýšení ceny o DPH by nebylo k občanům 

férové.  

 

Usnesení č. 9/XII/16: ZM schvaluje kupní cenu u všech dosud schválených prodejů 

pozemků města vč. DPH dle předloženého návrhu. Tato odchylka od ceny obvyklé je 

z důvodu odstranění tvrdosti a zachování rovnosti v konečné ceně vůči občanovi s ohledem 

na obdobné, již městem realizované prodeje. 

Výsledek hlasování: 11 pro, 1 se zdržel - schváleno 

 

b) Smlouva o realizaci stavby na majetku Povodí Moravy, s.p. – Pohořelice, Znojemská, U 

Cihelny – veřejné osvětlení. 

Návrh usnesení č. 10/XII/16: ZM schvaluje Smlouvu o realizaci stavby na majetku 

Povodí Moravy, s.p. – Pohořelice, Znojemská, U Cihelny – veřejné osvětlení. 

Výsledek hlasování: 12 pro - schváleno 

 

c) Nájemní smlouva a smlouva o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti s Povodí Moravy, 

s.p. na akci „Dešťová kanalizace – propoj Tyršova, park – pozemek p. č. 942“. Roční výše 

nájemného činí 119 Kč.  

Usnesení č. 11/XII/16: ZM schvaluje uzavření nájemní smlouvy a současně i smlouvu o 

budoucí smlouvě o zřízení služebnosti s Povodí Moravy, s.p., na akci „Dešťová 

kanalizace – propoj Tyršova, park – pozemek p. č. 942“. Roční výše nájemného (do 

ukončení stavby, geodetického zaměření a uzavření smlouvy o zřízení služebnosti) činí 

119 Kč. 

Výsledek hlasování: 12 pro - schváleno 

 

d) Nájemní smlouva a smlouva o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti s Povodí Moravy, 

s.p.  pro akci „Pohořelice, Velký Dvůr, kanalizace“, předmětem nájmu jsou pozemky p. č. 

6500 a 6805 v k. ú. Pohořelice nad Jihlavou.   

Usnesení č. 12/XII/16: ZM schvaluje nájemní smlouvu a smlouvu o budoucí smlouvě o 

zřízení služebnosti s Povodí Moravy, s.p.  pro akci „Pohořelice, Velký Dvůr, 

kanalizace“, předmětem nájmu jsou pozemky p. č. 6500 a 6805 v k. ú. Pohořelice nad 

Jihlavou. 

Výsledek hlasování: 12 pro - schváleno 

 

e) Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene – služebnosti s ŘSD, s.p. na akci 

„Pohořelice – Velký Dvůr – kanalizace“. 

Usnesení 13/XII/16: ZM schvaluje Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného 

břemene – služebnosti s Ředitelstvím silnic a dálnic, s.p., Na Pankráci 546/56, Praha na 

akci „Pohořelice – Velký Dvůr – kanalizace“ za jednorázovou náhradu 5400 Kč bez 

DPH.  

Výsledek hlasování: 12 pro - schváleno 

 

f) Indikativní nabídka vybraných služeb Komerční banky, a.s. – kontokorentní úvěr 
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Místostarosta podal bližší informace týkající se nabídky. 

Ing. Nipprt – finanční výbor projednal nabídku kontokorentu a souhlasí s uzavřením 

smlouvy.  

Usnesení č. 14/XII/16: ZM schvaluje uzavření předložené Smlouvy o kontokorentním 

úvěru č. 99015175056 s firmou Komerční banka, a.s., IČ: 45317054, a to do výše 5 mil. 

Kč za účelem financování časového nesouladu mezi rozpočtovými příjmy a výdaji. 

Výsledek hlasování: 12 pro – schváleno. 

 

(dostavil se MUDr. Hrabovský 18:56, počet ZM 13) 

 

g) Daň z nemovitých věcí a poplatek za komunální odpad. 

Návrh předložil místostarosta Bc. Novák, DiS. Vysvětlil princip fungování jeho návrhu – 

zrušit poplatek za svoz odpadu a navýšit daň z nemovitostí. Většina obyvatel (cca 80 %) 

ušetří. Podporuje třídění odpadu, ale uvažovaný systém plateb a slev nevidí efektivní. 

 

Radní Saitl – vzhledem k tomu, že bude město pořizovat sběrné nádoby z dotace,  má 

obavu, že bez motivace občanů by mohl nastat problém s rozdělením nádob. Jednoduše 

řečeno, že když nebude motivace, nebude o tyto nádoby zájem. Navrhl nerušit poplatek, 

občané jeho výši budou moci ovlivnit formou slevy podle množství vytříděného odpadu. 

Myslí si, že případné zrušení motivační složky pro občany by se mohlo negativně 

promítnout i do konečné ceny za svoz. Snížit nebo zrušit poplatek a zvýšit koeficient 

může město i za čtyři roky, v obráceném pořadí (zrušit poplatek a po 4 letech jej opět 

zavádět),  však nebude možné.  

Starosta – mluvil o nutném vybavení svozové firmy při tomto systému. Nemyslí si, že při 

slevě např. 100 Kč, lidé, kteří dosud netřídili, budou více třídit.  

Radní Saitl – v našem regionu je několik silných hráčů na trhu likvidace odpadů/svozu 

odpadu, všechny jsou schopny sledování svezeného množství zajistit. Záleží jen na ZM, 

zda chce jít cestou motivace občanů formou slevy, nebo ne. 

Informoval o zkušenostech z okolních obcí (Vranovice, Přibice), kde tento systém 

funguje.  

 

Ing. Nipprt – přiklání se k návrhu místostarosty. Budou určitě i lidé, kteří nebudou chtít 

být evidováni a nebudou chtít sběrné nádoby. Je nutné dělat stále osvětu, aby lidé třídili 

odpad. Myslí si, že když budou mít popelnice blíž, budou třídit.  

Místostarosta uvedl příklad z Vlasatic. Tajemník, který tam bydlí, podal informace, o 

tomto systému svozu z vlastní zkušenosti.  

 

Starosta upozornil, že při třídění odpadu by se už komunální odpad nevyvážel každý 

týden. I to by také bylo motivací ke třídění. 

 

MUDr. Hrabovský – je zde těžká negramotnost v oblasti třídění odpadu. Je pro třídění a 

dal příklad z Hustopečí. Město je tu od toho, aby lidi poučilo jak třídit odpad, dělalo 

osvětu. Navrhl navýšit koeficient daně jen těm, kdo netřídí. Zvedat daň z nemovitostí by 

se měla jen ve výjimečných situacích. Nesouhlasí s předloženým návrhem. Nutné neustále 

na lidi apelovat, aby odpad třídili. 

 

Místostarosta – upozornil, že daň z nemovitostí nejde podle zákona navýšit jen někomu, je 

to opatření plošné.  
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Pan … se dotázal na výši slevy za třídění odpadu (Saitl – nejvyšší sleva může být 

například 50 %). O konkrétních pravidlech rada města ještě nejednala. Bude nutné 

stanovit přesné podmínky poskytnutí slev. 

 

Zastupitel Jančák – uvedl příklad z Přibic, kde se váží jen směsný odpad. Kolik fin.  

prostředků by potřebovalo město, aby tento systém firma dělala v Pohořelicích. (Saitl 

upřesnil, že se v Přibicích váží veškerý odpad a počítá se průměr). 

 

Místostarosta – podle jeho názoru, finanční sleva „nepřinutí“ občany více třídit odpad. 

 

Návrh usnesení č. XII/16: ZM ukládá místostarostovi města předložit na zasedání ZM 

návrh OZV na zrušení OZV č. 3/2015, o místním poplatku za provoz, systému 

shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů 

v platném znění a současně předložit návrh OZV o stanovení místního koeficientu ve výši 

2 podle §12 zákona č. 338/1992 o dani z nemovitých věcí v platném znění, a to tak, aby 

nové OZV byly účinné od 1.1.2017.  

Výsledek hlasování: 7 pro, 6 proti – nebylo přijato usnesení. 

 

Vedení města bude i nadále pokračovat v plánovaném systému vyhodnocování slev z ceny 

za svoz komunálního odpadu v návaznosti na množství vytříděného odpadu. 

 

h) Odbor sociální a zdravotní MÚ zpracoval návrh minimální sítě sociálních služeb v ORP 

Pohořelice 2017 a návrh minimální sítě sociálních služeb v ORP Pohořelice pro rok 2017 

s garancí potřebnosti. 

Šťastná – Návrh minimální sítě sociálních služeb projednala i komise sociální a zdravotní 

a jeho schválení doporučuje.  

Usnesení č. 15/XII/16: ZM schvaluje návrh minimální sítě sociálních služeb v ORP 

Pohořelice 2017 a návrh minimální sítě sociálních služeb v ORP Pohořelice pro rok 

2017 s garancí potřebnosti dle návrhu odboru sociálního a zdravotního. 

Výsledek hlasování: 13 pro - schváleno 
 

Starosta předložil pro informaci přehled nákladů za Slavnosti města 2016 a porovnání 

s minulými ročníky. Poděkoval všem, kteří se na jejich přípravě podíleli.  

 

Pan …, který měl program na Slavnosti ve Staré Obci, se omluvil za velké podium, které 

mělo vyšší kapacitu, než bylo v daném místě vhodné (velké a silný zvuk). 

 

Starosta navrhl termín Slavnosti města 2017 ve dnech 9.6.-11.6.2017.  

 

Zastupitelka Šťastná navrhla konání Slavností jednou za dva roky.  

 

Zastupitelka Kloudová, DiS. – loni se řešil počet dnů konání Slavností dva nebo tři, letos byly 

4 dny. Navrhla, aby se dohodlo na počtu dní, aby se zase měsíc před slavnostmi nedozvěděli, 

že je den navíc. Jde i o ušetření finančních prostředků. Navrhla dva dny konání Slavností, 

např. pátek, sobota.  

Starosta informoval, že 4. den Slavností (čtvrtek), nebyl organizován Městem. Jednalo se o 

akci ZUŠ. Bylo využito postaveného pódia. 
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Zastupitel Jančák – navrhl příští rok ponechat ve stejných invencích, ale ubrat počet 

hudebních skupin, dát větší prostor místním účinkujícím, uvažovat o změně místa, např. 

bývalé vojenské hřiště. 

 

Starosta vidí na pořádání Slavností na bývalém vojenském hřišti dost problémů 

organizačních, především zázemí pro účinkující, toalety. Navrhl zachovat tři dny Slavností. 

 

Nejdříve se hlasovalo o protinávrhu paní Šťastné.  

Výsledek hlasování: 1 pro, 12 proti – nebylo přijato usnesení. 

 

Dále se hlasovalo o návrhu zastupitelky Kloudové. 

Výsledek hlasování: 2 pro, 10 proti, 1 se zdržel – nebylo přijato usnesení. 

 

Hlasování o konání Slavností ve dnech 9.-11.6.2017 

Výsledek hlasování: 10 pro, 1 proti, 2 se zdrželi – nebylo přijato usnesení.  

 

Starosta požádal hlasovat o tom, zda se vůbec budou konat Slavnosti města v roce 2017 

Usnesení č. 16/XII/16: ZM schvaluje konání Slavností města Pohořelice a okolí v roce 

2017. 

Výsledek hlasování: 12 pro, 1 proti - schváleno 

 

Starosta navrhl pracovní setkání zastupitelů ohledně investičních akcí 10.8.2016 v 17:00 h.  

  

Starosta podal informaci o veřejném projednání s občany ohledně úpravy nám. Svobody dne 

21.6.2016 – parkoviště, dětské hřiště, úpravy zelených a odpočinkových ploch. Občanům byla 

představena studie, o které se diskutovalo. Nejvíce diskutovaný byl rozsah navrhovaných 

parkovacích ploch, redukce stávající zeleně se stávajícím dětským hřištěm, umístění nádob na 

odpad a trasa dopravní obsluhy pošty. 

 

Zastupitel Jančák – informoval o činnosti kontrolního výboru. Podle něho není efektivní 

oprava vestibulu ve sportovní hale za 1 mil. Kč a proč její příprava trvala více jak rok. 

 

Místostarosta reagoval na vystoupení pana Jančáka – vysvětlil termín realizace a k ceně 

uvedl, že zastupitelé o ní byli informováni a byla schválena v rozpočtu. O záměru oprav ve 

sportovní hale podal více informací. 

  

 

ad 9) Interpelace členů ZM 

 

Zastupitel Ing. Nipprt – dotaz na opravu vozovky z Vilémova do Nové Vsi. Na minulém ZM 

o její opravu žádal. Dosud se tak nestalo, díry jsou čím dál větší. Kdy bude oprava provedena. 

Odpověď starosty: Během prázdnin bude vozovka opravena.  

 

Zastupitelka Kloudová, DiS. – dotaz, když se obnovovalo značení přechodů pro chodce, proč 

se neudělaly i na ul. Hybešové. Jsou tam dva, nyní už nejsou vůbec vidět. Požádala o nápravu. 

 

Zastupitelka Mgr. Mikelová – dotaz na chodníky od bytovek „růžovek“ do kasáren, 

upozornila na náletové dřeviny na pozemku vedle těchto bytovek.  
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Odpověď starosty: Nyní se řeší podklady pro stavební povolení přechodu pro chodce, 

autobusových zastávek a chodníku. Vybudování chodníku výhledově příští rok. Záleží i na 

finančních možnostech města.  

 

Zastupitelka Kloudová, DiS. – dotaz, jestli i MŠ dostane kontejnery na tříděný odpad  

 

MUDr. Hrabovský – u bývalé školy ve Smolíně směrem k obchodu je překopán chodník a 

není uveden do původního stavu. Opět apeloval na stání aut před zatáčkou ve středu Smolína. 

Dosud tam není ani zrcadlo, které požadoval, navrhl např. řešit značkou „Zákaz zastavení“. 

Požádal o vyřešení. Dotázal se na pracovnici, která by uklízela jednou týdně ve Smolíně. 

 

Starosta – reagoval na pracovnici údržby města a vysvětlil, jak se nyní získávají lidé z ÚP.  

Čeká se nyní na rozhodnutí úřadu práce. Dále informoval o nutnosti pořízení nové techniky na 

údržbu zeleně, a to pravděpodobně v příštím roce. 

Zastupitelka Šťastná – zdá se jí nebezpečný výjezd z ul. Poříčí na hlavní silnici, nejde vidět na 

levou stranu (Mgr. Mikelová - stejná situace je i na protější straně od zdravotního střediska). I 

zde navrhují umístění zrcadel pro zvýšení bezpečnosti silničního provozu. 

 

  

ad 10) Diskuse občanů  

 

Paní … – zeptala se, zda je možné, aby město přijmulo zahradníka, který by dohlížel a zajistil 

údržbu města. Na Slavnosti nebyla posekána tráva. V jaké je fázi cyklostezka na ul. Brněnská. 

 

Pan … – v areálu kasáren bydlí stovka obyvatel, autobusová zastávka je v hrozném stavu, 

nutné řešit dopravní situaci, první přechod pro chodce je na Znojemské až u Jednoty, chybí 

chodníky. Měl připomínky k webovým stránkám, proč se nezveřejňují studie města, aby se 

s nimi mohli občané seznámit, květnové Pohořelické listy byly zveřejněny na webu města až 

v červnu.  

 

Radní a předseda redakční rady Pohořelických listů p. Saitl – se za nedopatření omluvil. 

 

Pan … – navrhl zavést a zpoplatnit službu sběru odpadu, konkrétně stavební sutě. Mohla by 

se odvážet do sběrného dvora za stanovený poplatek. Při menším množství suti ji není kam 

odvážet, resp. až do Zepika je to pro občany příliš nákladné a pro osobní auta s přívěsem za 

špatného počasí nedostupné. Nejedná se mu o velká množství, na to si občan může objednat 

kontejner, ale o případy např. rekonstrukce koupelny, kdy je množství suti do objemu např. na 

nákladní vozík za osobní auto. 

 

Místostarosta – možnost odložení stavební suti v malém množství je zapracována v návrhu na 

vybudování nového sběrného dvora na ul. Loděnické. 

 

Zastupitel MUDr. Hrabovský – přimluvil se za zahradníka města. 

Zastupitel Ing. Nipprt – jde o to, že pracovníci údržby si svou práci nedělají, nejsou 

dostatečně kontrolováni.  

 

Paní … – přiklonila se k panu Ing. Nipprtovi, a upozornila na odbytou práci pracovníků při 

sekání trávy na ul. Brněnské.   
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Radní Saitl – doporučuje zvážit, zda by vzhledem k problémům, které dlouhodobě město má a 

pravděpodobné nutnosti investic do techniky, nebylo pro město výhodnější do budoucna 

najmout externí firmu na úklid města. 

  

 

ad 11) Závěr  

 

Závěr XII. zasedání ZM provedl starosta Ing. Josef Svoboda v čase 20.43 hod.   

 

 

 

 

 
       Ing. Josef Svoboda 

          starosta města 

 

 

 

 

Ověřovatelé zápisu:   Irena Šťastná  …………............................................... 

 

 

 

    Helena Kloudová, DiS. …………................................ 

  

 

 

 

Zapsala a zpracovala: Mgr. Renata Babčanová  

Zápis zpracován: 22.6.2016  

 

     

 

Přílohy:      - prezenční listina zastupitelů a občanů  

 - Závěrečný účet a závěrka města za rok 2015 

 - rozpočtové opatření č. 5/2016  

 - návrh na vyřazení ze dne 7.6.2016 

 - žádosti spolu se sumarizační listinou a výsledky hlasování 

   


